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Referat SB21 
 

Skolebestyrelsesmøde (21)  

Torsdag d. 17. september 2020 
19:00 – 21.00  
 
 
Mødested:                                                                                Personalerummet, Morud 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne (Forældrerepræsentant), Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed (Forældrerepræsentant), Christina Nordenbæk (Forældrerepræsentant), Mette Fugl 
Nicolaisen (Forældrerepræsentant), Tina Kannegaard (Forældrerepræsentant), Lene Bro (Forældrerepræsentant), Niels 
Pedersen (Medarbejderrepræsentant), Henriette Lorentzen (Medarbejderrepræsentant), Hanne Funch Engelstad 
(Medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Kim Funk Johannessen (Distriktsskoleleder) 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Kristoffer Georgi Jensen 9AM (Formand), Sebastian Physant Brok 9AM (næstformand) 
 
Mødeleder: Mette Fugl Nicolaisen 
 

 

Møderække 2020 – 2021: Torsdag 13.08 – Torsdag 17.09 – Mandag 02.11 – Torsdag 03.12 – 2021 
– Tirsdag 12.01 – Onsdag 03.02 – Mandag 01.03 – Onsdag 07.04 – Torsdag 06.05 – Tirsdag 01.06 

 

Punkt 165: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referatet blev godkendt og underskrevet.  

Bilag: Mødereferat SB 20 
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Punkt 166: Elevrådet               10 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Følgende forslag til drøftelse fra elevrådet: 

 Mellemtrinstorv – ønske om vandautomat på torvet- som i Udskolingen. Nuværende 
automat står i ”krydset” på hjørnet, dermed ikke relevant 

 Nye fodboldmål ”den lave”, det drejer sig om nye net- metertape afmærkning ved 
håndvaske. Vi giver videre til teknik og service. 

 Afd Veflinge – ønsker nye skolepatruljeskilte (Esben Hansen/Trafikkoordinator arbejder 
videre med ønsket). 

 Behov for flere stikkontakter/forlængerledninger i Udskolingen. IT arbejdere videre med 
ønsket.  

 9. årgang – natteløb i stedet for motionsløb. Det var en stor succes sidste år- så ønsket er, at 
det gentages. Det ser det svært ud pt. I corona-perspektivet. 

Beslutning:  

Bilag: Referat fra sidste elevrådsmøde 10.09.2020 

 

Punkt 167: Orientering fra ledelsen                                                                          15   min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  

 Ansættelser – to nye pædagoger er ansat. Der var 67 ansøgere – 5 blev til samtale. For hhv. 
Majbritt J Christensen og Heidi K S Mikkelsen, der stopper på Havrehedskolen- blev Amanda 
Lærkegaard Christensen, 25 år, og Paw Andersen, 26 år ansat. Begge to, er uddannet med 
en professions-bachelor i pædagogik fra UCL, sommeren 2020. Ligeledes, har de begge 
været i praktik her på skolen. "Så, vi ved hvad vi får, og de ved hvad de går ind til". 

 Amanda begynder den 1. oktober på afd. Veflinge i en 34 timers ansættelse, og Paw 
begynder den 1. november i en 37 timers ansættelse på afd. Morud. 

 

 15 ansøgere til ledende pædagog Børnehus – 4 udvalgt til samtale mandag d. 21.09. 
 

 Kim Funk Johannessen orienterede om budgetprocessen 
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 Skolernes motionsdag. Vi er i øjeblikket i afgrænsede fællesskaber, dette udfordrer den 
generelle tanke om ”skolernes motionsdag” i et større fællesskab. Lidt svære overvejelser. 
Skolebestyrelsen udtrykker, at det vil være synd at aflyse dagen. Foreslår et afdelingsopdelt 
arrangement – afdelingsopdelt/forskudt på dagen- der dyrkes stadig motion-  forskellige 
ruter (måske længere ruter for at undgå flaskehalse) – man kan starte forskellige 
steder/udgangspunkt/ zoner. Ingen forældredeltagelse i år. Ingen fællesopvarmning. 

 

 Orientering fra Udskolingen. 
 

 Konfirmandundervisning fremadrettet blev drøftet i bestyrelsen. 
 

Beslutning:     

Bilag: 

 

Punkt 168: Status på byggeri og cykelstiprojekt                                           10  min.           

Beslutningstema: Byggeri + cykelstiprojekt 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status på ombygnings- og moderniseringsplanerne 
for Havrehedskolen, samt det igangværende cykelstiprojekt. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer fra sidste byggemøde med personale, arkitekter og 
ingeniører. 

Beslutning: Skolen har møde kommende uge med projektleder- cykelstiprojektet kører efter 
planen- bussen og eleverne kommer godt ud af det med ændringerne. En del forstyrrelser om 
morgenen ved P-plads Rugårdsvej. 

Byggeriet. Mangel- og udbedringslisten bliver imødekommet. Vi har fået 75.000 til møblering af 
mellemtrinstorvet. Der kigges på løsninger.  

Bilag:  

 

 

Punkt 169: Status på Covid19                                                                           10  min.           

Beslutningstema: Corona 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status vedrørende covid19-situationen i dagtilbud og 
skoler. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer om  de gældende retningslinjer. Feedback og input fra 
skolebestyrelsen – som kan bruges fremadrettet. Vigtigt, at vi bruger hinandens perspektiver.  

Beslutning:  
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KJ orienterede om de ændrede forholdsregler og den praksis vi har på skolen.  1-meterreglen er i de 
ændrede forholdsregler blevet afgørende for antallet af testsvar man skal have før man kan komme 
i skole igen ved positive nære kontakter. Forholdsreglerne går mere over i en smitteopsporings-
strategi- hvor nære kontakter skal afdækkes. 

Spørgsmål fra skolebestyrelsen vedrørende retningslinjer blev drøftet.  

Tillid til at det forvaltes hensigtsmæssigt – forslag om virtuelle forældremøder. Alle klasser holder 
pt. forældremøder.  

Coronafravær blandt personale presser vikarkontoen.  

Bilag: 

 

Punkt 170: Dialogmøde bestyrelse og BUU                                      15 min. 

Beslutningstema: Dialogmøde 

Indstilling: Debriefing fra dialogmødet d.17.08.  BUU og formænd for institutionsbestyrelserne - 
tema ny tildelingsmodel. 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsesmedlemmer og skoleleder deltog i dialogmøde med Børne- og 
Ungeudvalget (BUU). 

Beslutning: 

Mette Fugl Nicolaisen, Pia Skov Hansen og Kim Funk Johannessen deltog på dialogmødet – her var 
information om ny ressourcetildelingsmodel, Tilbudsviften – tanken er bl.a., at trække de 
nordfynske børn tilbage fra tilbud udenfor kommunen. Man har skelet til NEET-modellen i Aarhus. 

Vedrørende ressourcetildelingsmodel. Bekymringer fra forældre om at ledere skal sidde samlet 
og ”byde ind” på en fælles pulje til specialiseret tilbud. Det kan blive en svær opgave. 

Vedrørende at tage børn hjem fra eksterne tilbud. Bekymring om at det er realistisk, at disse børn i 
eksterne tilbud kan placeres rundt omkring- og stadig være i specialiseret tilbud der kan løfte 
opgaven. 

Bilag: 

 

Punkt 171: Skole-hjemsamarbejde udviklingsgruppe                                                         20    min.          

Beslutningstema: Skole-hjemsamarbejde. 

Indstilling: Opsamling vedrørende arbejdet med skole-hjemsamarbejdets udvikling i såvel klasser 
som bestyrelsens udviklingsgruppe.  

Sagsfremstilling: Emnet blev senest drøftet SB17 d. 3. marts 2020 (punkt 135). Grundet Corona er 
emnet udskudt. Der behov for opfølgning.  Hvad mangler vi? 
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Beslutning:  
Pia Skov Hansen opsamler forløbet der startede august 2019 – for de nye medlemmer af 
bestyrelsen. 
Charlotte Ellemose Sonne opdaterer kontaktforældrepjecen. 
 
Vi mangler at færdiggøre lektieperspektivet. Undersøgelsen viste, at forældre gerne vil støtte op om 
skolearbejdet. Drøftelsen omhandlede de forskellige vinkler på lektier. Hvordan spiller 
skolereformen ind på omfanget af lektier.  
 
Elevrådet beskrev et udskolingsperspektiv – lærerne taler sammen om opgavetildelingen. I den 
virtuelle coronaundervisning var der mange lektier.  
Beskrivelse af lektiedifferentiering i matematik- dette opleves meget positivt. 
 
Drøftelse af legegrupper. Fordele og ulemper blev drøftet – og anbefalingen er IKKE at arbejde med 
legegrupper på Havrehedskolen. 
 
Kim Funk Johannessen beskrev – den kommende indsats vedrørende resiliens / Egmontprojektet.   
 
Arbejdsgruppen mødes inden næste bestyrelsesmøde, for at følge op på arbejdet. 
 
Referat fra punkt 135:  
Beslutning:  

Opfølgnings-dokument fra Pia Skov Hansen der påtænkes udsendt til forældre blev drøftet i 
skolebestyrelsen. 

Vi skal have en lektiedrøftelse. Et eksempel på et princip til inspiration: 
http://urbanskolen.esbjergkommune.dk/om-urbanskolen/skolebestyrelsen/princip-for-lektier.aspx 

 
Bilag: ”Opfølgning på…”,  

 

 

Punkt 172: Skolebestyrelsesarbejdet - skoleåret 2020-2021                                                          20 min.           

Beslutningstema: Skolebestyrelsesarbejdet. 

Indstilling: Drøftelse af skolebestyrelsesarbejdet i det kommende skoleår. 

Sagsfremstilling: Opsamling på drøftelser omkring det fremadrettede arbejde og de kommende 
opgaver.  
 
Beslutning: Følgende emner blev drøftet:   

Trivsel – som tema – på børn og voksen side. Bladet ”Skole og forældre” havde en artikel om 
mobning og drillerier. Vigtigt med fokus på trivsel ift. f.eks. nye klassedannelser. Adfærd, 

http://urbanskolen.esbjergkommune.dk/om-urbanskolen/skolebestyrelsen/princip-for-lektier.aspx
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gruppedynamikker (hårdt sprog), kultur, vigtigt også at have fokus på det der fungerer og få det til 
at fylde mere. Det vi er optaget af ser vi. At få temaet bragt op på et niveau hvor vi som bestyrelse 
kan arbejde med det. Hvad vi vil med de unge?- hvilke kompetencer vil vi give dem med fra 
Havrehedskolen? Er det at regne og skrive- eller en veludviklet social intelligens? Det skal ikke være 
brandslukning og problemorienteret- det er et spørgsmål om at få øje på hinandens positive sider, 
få sproget styrket og lære at tale om udfordringer.  Hvad er trivsel på Havrehedskolen? At finde et 
fælles tredje der ikke bare handler om mobning. 

Struktur – Kim Funk Johannessen nævnte budget og Tilbudsviften- hvad er vores holdning hvis det 
bliver muligt at lukke en klasse (med for få elever) og samle på en matrikel? Vigtig at vi får drøftet 
og lavet en tilgang for os selv. Strukturovervejelser vi bør have drøftet. Principielle snakke vi bør 
have på forhånd- inden vi sidder med hjertet i hånden og bliver en del af en afgørelse. 

Samarbejde - Måden vi arbejder sammen på- hvordan får vi i SB aktiveret hinanden- drøfter de 
processer der er på skolebestyrelsesmødet. Hvordan kan debat og information vægtes anderledes- 
så vi får mere aktivitet hos SB i det? 

Bilag: 

 

Punkt 173: Eventuelt                                          5 min.           

Beslutningstema: 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Drøftelse af omklædningsudfordringer for piger om at skulle bade fælles. SB drøftede 
problematikken tidligere.  

Drøftelse af informationsbehovet blandt forældre. Brugen af Meebook / ugeplaner. 

Ønske læsehjørne – på ”hemsen” på det nye mellemtrinstorv.  

Beslutning:  

Bilag:  

 

… 
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Punkter til SB22 (mandag d. 2/11): Struktur - KJ budget og tilbudsviften- hvad er vores holdning 
hvis det bliver muligt at lukke en klasse og samle på en matrikel. Vigtig at vi får drøftet og lavet en 
tilgang for os selv. Strukturovervejelser vi bør hav drøftet. Principielle snakke vi bør have på 
forhånd- inden vi sidder med hjertet i hånden og bliver en del af en afgørelse. Start på denne 
drøftelse. 

Mødeleder SB22 (mandag d. 2/11): Mads Kyed 


